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Helyben

Tisztelt Elnök Úr!

Az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló 10/2014.(II.24.) OGY határozat 121. § (1)

bekezdése alapján interpellációt kívánok benyújtani Dr. Kásler Miklós Emberi Erőforrások

Minisztériumát vezető miniszter Úrhoz:

,,Hogyan erősíti a Kormány a nevelőszülői rendszert?" címmel

Tisztelt Miniszter Úr!

A FIDESZ-KDNP kormányzat 2013-ban elfogadta a gyermekek védelméről és a gyámügyi

igazgatásról szóló 1997. évi XXXI. törvénynek és egyes kapcsolódó törvényeknek a

nevelőszülői jogviszony és a speciális ellátás átalakításával összefüggő módosításáról szóló

törvényjavaslatot.

A 2014. január l-jén hatályba lépett módosítás - melyet a szakma több mint 20 éve

szorgalmazott -, a nevelőszülői tevékenység társadalmi presztízsének előmozdítása érdekében

jelentős előrelépés volt.

A nevelőszülői foglalkoztatási jogviszony bevezetésének célja az egységes, a nevelőszülői

hivatás magasabb szakmai, erkölcsi és anyagi elismerése, és a munkaviszonyhoz hasonló

feltételeket teremtő szabályozás biztosítása volt. Mindez annak érdekében, hogy a
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családjukból kiemelt gyermekek minél nagyobb arányban részesüljenek a nevelőszülők által

biztosított családias ellátásban. Több összehangolt intézkedés hatására folyamatosan

növekszik a nevelőszülőnél élő gyermekek aránya az intézményes ellátáshoz viszonyítva. A

2009. év végi 56%-ról 2017. év végére mintegy 10 százalékponttal 65%-ra emelkedett.

A nevelőszülők díjazás a a 2014. január l-jével bevezetett nevelőszülői foglalkoztatási

jogviszonyhoz kapcsolódóan a minim álbér értékéhez kötötten indexálttá vált, és teljes körű

egészségbiztosítási és nyugdíjjogosultság kapcsolódik hozzá . A jogviszony bevezetése valódi

foglalkoztatás-bővítést jelentett, és ezál tal hozzájáru l az Európa 2020 Stratégiában vállalt

foglalkoztatás i ráta eléréséhez is.

2015. július l-jétől a természetbeni juttatások kiterjesztésre kerültek a nevelőszülőnél

elhelyezett gyermekek, fiatal felnőttek részére.

A nevelőszülői ellátásra fordított központi költségvetési forrás is évről évre növekszik: 2018.

évben a nevelőszülői hálózatok fenntartói - várhatóan - közel 20 és fél milliárd Ft központi

költségvetési támogatásban részesülnek a nevelőszülői ellátás biztosítására.

Tisztelt Miniszter Úr!

Természetesen nem lehetünk elégedettek, mivel egyértelmű cél, hogy a családban való ellátás

minden gyermeknek sajátja legyen, így azon dolgoznunk, hogy a családjukból kiemelt

gyermekek közül a lehető legtöbben nevelőszülőnél nevelkedhessenek és minél több

gyermekotthonban elhelyezett gyermek kerüljön nevelőszülőkhöz, valamint ott jó minőségű

ellátásban, nevelésben részesüljön.

Éppen ezért kérdezem Miniszter Urat:

• Hogyan értékeli a nevelőszülői rendszer elmúlt néhány évét?

• Mit tesz a Kormány a nevelőszülői rendszer további erősítése érdekében?

Várom Miniszter Úr megtisztelő válaszát!

Budapest, 2018. szeptember 26.

országgyűlési
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